
 

Protokół Nr XXXIV/2013 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 czerwca 2013r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
00 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 13 

innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny na sesji – Radny Jan Łuczak 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Iwona Lewandowska – stażystka w Urzędzie Gminy, 

2. Magdalena Gawlik– praktykantka w Urzędzie Gminy 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05 

 otworzył XXXIV 

Sesję Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z 

dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż 

zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 



2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu Gminy 

Wierzchowo za rok 2012 – debata absolutoryjna Radnych nad: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Wierzchowo za rok 

2012, 

2) sprawozdaniem finansowym za rok 2012, 

3) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu w 2012r., 

4) wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2012, 

5) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2012, 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania za 

2012 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 rok – 

druk nr 247, 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok – druk nr 

248. 
10. Informacja na temat stanu technicznego świetlic wiejskich. 

11. Propozycje organizacji czasu wolnego podczas wakacji 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Komisji stałych 

Rady Gminy – druk nr 249, 

b. w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo – druk nr 250, 

c. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze 

przetargu – druk nr 251, 

d. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienia z obowiązku 

wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu – druk nr 252, 



e. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk 

nr 253. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty 

lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia 

bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad 

któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z 

XXXIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 maja 2013r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem Protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół z XXXIII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i 

zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 3 do nin. protokołu radni otrzymali przed posiedzeniem 

sesji.  



Wójt uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 

 

 Gmina podpisała umowę z wybraną w postępowaniu przetargowym firmą 

na świadczenie usług odbioru i zagospodarowania odpadami 

komunalnymi na terenie gminy Wierzchowo, oferta jest korzystna pod 

względem finansowym. W trakcie podpisywania umowy z wybraną 

firmą: Remondis Sanitech Poznań Sp. z o.o. z partnerem PHU EKO-Fiuk 

s.c. ustalono, że usługodawca wyposaży gospodarstwa domowe w worki i 

pojemniki nieodpłatnie. Gospodarstwa, które nie zadeklarowały 

segregacji odpadów będą mogły korzystać z dotychczasowych 

pojemników do selektywnej zbiórki odpadów. Wójt powiedział, że 

powinniśmy dbać o środowisko i czystość a za nieprzestrzeganie zasad 

będą nakładane kary. Na początku obowiązywania nowego systemu 

gospodarowania odpadami będziemy się wzajemnie uczyć i 

doinformowywać, firma jest przygotowana na pomyłki przy segregacji. W 

najbliższych dniach będą rozprowadzone w Gminie ulotki na temat zasad 

selektywnej zbiórki odpadów. 

Na posiedzeniu Komisji bądź sesji zostanie podjęta konkretna decyzja 

dotycząca zniżek/ulg dla rodzin wielodzietnych w opłatach za odbiór 

odpadów. 

 PKS zaoferował dowóz dzieci do szkół na terenie gminy Wierzchowo, na 

ten czas nie wiadomo, jak będzie wyglądać to cenowo, 

 Jest możliwość składania wniosków na termomodernizację - 

dofinansowanie do 80% zadania. Czy będziemy uczestniczyć w tym 

programie – nie wiadomo, ponieważ jest warunek: skorygowanie projektu 

– pogrubienie warstwy docieplenia do 16 cm i wymiana okien, co wiąże 

się z przeliczeniem całego dotychczasowego projektu, a to jest 

rozpoczęcie całej procedury od nowa, będzie poczyniona w tym temacie 

dyskusja. 

Do przedstawionej przez Wójta informacji zapytania zgłosili: 

 

1) Radny Stefan Żołynia zgłosił zapytania odnośnie demontażu wyposażenia 

hydroforni w Żeńsku i Żabinku. 

Wójt odpowiedział, że wyposażenie hydroforni w Żabinku nie jest 

zdemontowane, ponieważ operat szacunkowy przewiduje sprzedaż 

nieruchomości z całym wyposażeniem (urządzenia, budynek, studnia), 

kupujący bierze odpowiedzialność formalno-prawną. Natomiast w Żeńsku 

po zezłomowaniu wyposażenia, pomieszczenie gospodarcze pozostanie 

do dyspozycji rady sołeckiej, 

2) Radny Ryszard Borowicz zapytał, czy w ulotkach w sprawie śmieci jest 

informacja o formie płatności – gdzie i komu należy płacić. 



Skarbnik odpowiedziała, że można w Agencji PKO w Urzędzie Gminy, 

elektronicznie na konto lub na poczcie, ale w Agencji PKO w Urzędzie 

będzie bezpłatnie. 

3) Radny Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy byłaby możliwość płatności w 

drodze inkasa? 

Skarbnik odpowiedziała, że będą to dodatkowe koszty. 

 

Na zapytania zainteresowanych, a co z gospodarstwami domowymi, które nie 

złożyły deklaracji Wójt odpowiedział, że w tej konkretnej sytuacji wystąpi w 

drodze decyzji administracyjnej z opłatą za odbiór odpadów nieselektywnych, 

określoną w oparciu o osoby zameldowane w Urzędzie (na podstawie 

ewidencji). 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym, – która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 8/2013 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 7/2013i Nr 8/2013 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

Protokół Komisji Nr 7/2013, Nr 8/2013 i Nr 9/2013 stanowi załącznik nr 

7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 



Protokół Komisji Nr 7/2013 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokółu 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym na ręce Przewodniczącego Rady wpłynęła interpelacja 

Radnego Józefa Janickiego o następującej treści: 

W imieniu mieszkańców Świerczyny, Sośnicy, Otrzepu i Wielbok, a szczególnie 

uczniów Zespołu Szkół w Świerczynie zwracam się z prośbą do Pana Wójta 

Gminy Wierzchowo o wybudowanie boiska wielofunkcyjnego przy Zespole 

Szkół w Świerczynie, które będzie służyło nie tylko uczniom, ale całemu 

społeczeństwu, które ma różne zainteresowania sportowe typu koszykówka, 

siatkówka, piłka ręczna i piłka nożna. Najbliższe boisko tego typu jest w 

Wierzchowie odległym o 15 km, nie zawsze jest wolne. Przy typie komunikacji 

publicznej PKS, jaka w Gminie istnieje, dojazd i powrót jest niemożliwy w 

godzinach popołudniowych. W kampanii wyborczej Pan Wójt i niektórzy Radni 

obiecali wybudować „Orlika” w Świerczynie, a nam wystarczy boisko 

wielofunkcyjne, które będzie służyło całemu społeczeństwu. Proszę o poważne 

potraktowanie prośby mieszkańców i uczniów. Mam nadzieję, że Pan Wójt i 

Rada Gminy wspólnymi siłami z Powiatem wybuduje nam upragnione boisko. 

 

Na sesji w dniu 27 czerwca 2013r. interpelacje złożyli: 

 

Radny Adam Samulewski zgłosił ustnie dwie interpelacje o treści: 

 

1. Do Dyrektora Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie: czy w miejscowości Żabinek są domy i gospodarstwa nie 

podłączone do kanalizacji. 

2. Zakupić cement na umocowanie krawężników przy „rondzie” na placu 

szkolnym w Wierzchowie oraz poprawienie stanu nowo wybrukowanego 

przy wejściu do szkoły placyku. Jest możliwość wykonania tych prac 

przez pracowników szkoły. 

 

Radny Józef Janicki zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Podciąć gałęzie drzew rosnących przy alejce na cmentarzu w 

Świerczynie. 



Radny Józef Janicki zapytał Dyrektora Gminnego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie, dlaczego zabrano klucze 

od kaplicy w Świerczynie? 

 

Dyrektor GZGK Jarosław Doroszuk odpowiadając na zapytanie 

poinformował, że klucze są w GZGK, nie ma problemu z ich 

uzyskaniem. Miejsca pochówku należy uzgadniać zgodnie z 

uchwalonym przez Radę Gminy Wierzchowo w marcu br. 

regulaminem korzystania z cmentarzy komunalnych w gminie 

Wierzchowo. 

 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła ustnie jedną interpelację o 

treści: 

 

1. Wykosić trawę na cmentarzu w Świerczynie. 

 

 

Radny Marek Banaszek zgłosił dwie interpelacje pisemne o treści: 

 

1. Rejon Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim: 

Zwracam się z prośbą o wycięcie samosiejek sosny i brzozy 

przy drodze wojewódzkiej Nr 177 na trasie Mirosławiec – 

Sośnica. Jest to na odcinku 2,5 km przy tzw. pasie startowym 

dla samolotów – fragment szerokiej drogi. Na odcinku tym 

dochodzi do wielu kolizji z udziałem zwierzyny leśnej z 

uwagi na ograniczoną widoczność, gdyż drzewa rosną przy 

samej jezdni. 

 

2. Zwracam się z prośbą o uzupełnienie ubytków w drodze 

gminnej w miejscowości Garbowo. 

 

 

Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła ustnie jedną interpelacje o treści: 

 

3. Usunąć zakrzaczenia przy drodze Żabin - Wierzchowo (przed 

placem zabaw od strony Żabina), ograniczające widoczność 

znaku drogowego „Przejście dla pieszych”. 

 

Radny Stefan Żołynia 

 

1. Wystąpić do firmy świadczącej usługi internetowe w 

Żabinku o szybszy internet. 



2. Na kąpielisku nad jeziorem Dramienko umieścić 

tabliczkę  „Kąpiel na własną odpowiedzialność”. Nie 

zabraniać całkowicie kąpieli, pomimo że nie ma 

ratownika, ponieważ są osoby, które narzekają na 

zakaz kąpieli. 

 

3. Radny Stefan Żołynia zapytał Dyrektora Gminnego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie, 

czy w jeziorze Busko w Żabinku jest zabroniona 

kąpiel? Poddał w wątpliwość inwestowanie 250 

tysięcy złotych w zagospodarowanie plaży nad 

jeziorem Dramienko w Żabinie. 

 

Dyrektor Marta Łapińska odpowiedziała, że jezioro 

Busko nie podlega pod Gminny Ośrodek Kultury, 

Sportu i Turystyki. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka wsi 

Radomyśl Wiktoria Możdżeń. Zapytała, dlaczego firma, która naprawia drogi 

(łata dziury) omija miejscowość Radomyśl, poprosiła by uzupełnić ubytki. 

Zapytała również, dlaczego nie wykoszone jest pobocze drogi w kierunku 

Radomyśla. 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 8 porządku obrad i ogłosił 

piętnastominutową przerwę 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady. Stwierdził, że na sali obrad 

jest 14 radnych. 

Przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Głos zabrał Wójt Jan Szewczyk. Pozytywnie oceniając współpracę z Radą 

Gminy powiedział, że nie da się zrealizować wszystkich oczekiwań. W miarę 

możliwości finansowych będziemy starać się te oczekiwania realizować, ale na 

chwilę obecną spłacamy kredyt. Są trudności w pozyskiwaniu środków 

finansowych zewnętrznych na potrzebne cele. 



Wójt przedstawił zrealizowane w roku ubiegłym zadania, powiedział: 

zrobiliśmy tyle, ile byliśmy w stanie zrobić z własnych środków pieniężnych, 

powinniśmy być dumni z kanalizacji Świerczyna – Otrzep, mam nadzieje, że w 

przyszłym roku uda się inwestycję tę dokończyć, a mieszkańcy będą 

zadowoleni. 

W ubiegłym roku przeprowadziliśmy remont drogi Sośnica – Świerczyna, 

całkowity koszt remontu – 500.000,00 zł, dotacja Gminy do tej inwestycji – 

150.000,00 zł, komfortu jazdy obecnie, nie da się porównać z jazdą tą drogą 

przed remontem. 

W roku ubiegłym wybudowaliśmy dziesięć placów zabaw, naprawiliśmy dach 

na budynku świetlicy wiejskiej w Sośnicy oraz zadaszyliśmy, ociepliliśmy i 

poprawiliśmy wygląd estetyczny kontenera - świetlicy w Będlinie. 

Jeśli chodzi o termomodernizację budynków szkół i Urzędu Gminy, 

najprawdopodobniej zlecimy przeliczenie projektu w związku z pojawieniem się 

nowych możliwości składania wniosków na termomodernizację - 

dofinansowanie do 80% zadania, a co za tym idzie dodatkowych wymogów np. 

pogrubienie warstwy docieplenia. 

Wykonaliśmy remont gabinetów: ginekologicznego i stomatologicznego w 

Ośrodku Zdrowia w Wierzchowie. Z uruchomieniem tych gabinetów jest 

problem. Dyrektor szpitala, którym zarządza podmiot prywatny nie wyraża 

zgody, aby doktor Szust przyjmowała w Wierzchowie. Gdyby NFZ był 

zainteresowany, byłaby możliwość zatrudnienia ginekologa p.doktor Szymczak, 

która wyraziła zgodę na pracę w Ośrodku Zdrowia w Wierzchowie, ale NFZ nie 

jest zainteresowany tym tematem. Jeśli chodzi o uruchomienie gabinetu 

stomatologicznego, sprawa jest cały czas w toku. Stomatolog, która ma 

otworzyć gabinet w Wierzchowie otrzymała dofinansowanie do wyposażenia 

gabinetu i do przyszłego roku zakupi sprzęt niezbędny do wykonywania usług 

stomatologicznych. 

Nie ma środków na wybudowanie „Orlika” w Świerczynie. 

Na zakończenie Wójt podziękował wszystkim za współpracę. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz poinformował, że wszystkie Komisje 

odbyły wspólne posiedzenie na temat sprawozdania z realizacji budżetu za rok 

ubiegły i zaopiniowały realizację budżetu za rok ubiegły pozytywnie, w związku 

z tym nie ma potrzeby przedstawiania sprawozdania finansowego na sesji. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

 

Radni Świerczyny: Józef Janicki i Helena Jutrzenka-Trzebiatowska 

podziękowali Radzie i Wójtowi za wybudowanie sceny nad jeziorem w 

Świerczynie oraz za pozostawienie Gimnazjum w Zespole Szkół w Świerczynie. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz odczytał treść uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół 



Zamiejscowy w Koszalinie z dnia 23 kwietnia 2013r. w sprawie wydania opinii 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu w 2012r. – opinia pozytywna - załącznik 

nr 9 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda odczytał wniosek Komisji w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2012 – Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu Gminy Wierzchowo za 2012 rok, wniosek Komisji stanowi załącznik nr 

10 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz odczytał treść uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 20 maja 

2013r. w przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Wierzchowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2012 rok – załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

1) Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2012 rok. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXIV/239/2013 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 rok, – która stanowi 

załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

2) Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2011 rok. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXIV/240/2013 w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2012 rok, – która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i 

ogłosił przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad 

jest 14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 



 

Informacje na temat stanu technicznego sal wiejskich na terenie gminy złożyły: 

1) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie 

– Marta Łapińska, informacja pisemna stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu. 

2) Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie – Małgorzata 

Mazurkiewicz – Nowak, informacja pisemna stanowi załącznik nr 15 do 

nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 10 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Propozycje organizacji czasu wolnego w czasie wakacji złożyły: 

1) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie 

– Marta Łapińska. 

GOKSiT, jak co roku organizuje zajęcia wakacyjne dla dzieci w Sali 

wiejskiej  w Lasku Arkońskim w Wierzchowie. Sala udostępniona będzie 

od poniedziałku do piątku od. 10.00 do 18.00. W tym czasie dzieci 

korzystać będą mogły ze stołu do tenisa stołowego, piłkarzyków, gier 

stolikowych, z boiska do piłki siatkowej. Natomiast w poniedziałki i 

środy w godz. od 11.00 do 14.00 odbywać się będą zajęcia zorganizowane 

dla dzieci i młodzieży. Będą to przede wszystkim zajęcia sportowe. 

Ponadto od poniedziałku do czwartku w godz. od 10.00 do 18.00 oraz w 

sobotę w godz. 12.00 – 18.00 otwarte będzie Centrum Kształcenia - 

informacja pisemna stanowi załącznik nr 16. 

2) Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie – Małgorzata 

Mazurkiewicz – Nowak. 

Podczas tegorocznych wakacji zajęcia odbywać się będą dwa razy w 

tygodniu, we wtorki i czwartki w godz. 11.00 – 13.00. Poszczególne 

zajęcia odbywać się będą w zakresie rękodzieła, zajęć plastycznych, zajęć 

związanych z muzykoterapią i czytelnictwie. W tym roku dzieci 

zajmować się będą zdobywaniem wiedzy w zakresie: 

- podstaw szydełkowania (bransoletki szczęścia), 

- nauki pieczenia domowych ciasteczek. 

Organizowane będą zajęcia rozrywkowe z upominkami, oglądanie bajek z 

płyt CD. 

Z zakresu muzyki i bajkoterapii: słuchanie muzyki relaksującej, głośne 

czytanie. 

W ramach zajęć plastycznych: praca plastyczna Rupaka na podstawie 

czytanego i analizowanego wiersza Danuty Wawiłow „Rupaki”, nauka 



robienia lampionów ze słoików i papierowych rurek, gry i zabawy 

stolikowe, renowacja stołów w Bibliotece za pomocą techniki dequpage, 

porządkowanie makulatury i prace związane  z porządkowaniem 

wycinków prasowych dotyczących naszej gminy, czytanie pod chmurką. 

W Filii Nr 1 w Świerczynie z uwagi na dwuosobowa obsadę stażystów w 

sali wiejskiej zajęcia zaplanowano od poniedziałku do piątku w godz. od 

9.00 do 20.00. Dzieci do dyspozycji mają stoły do gry w tenisa 

stołowego, gry planszowe, z uwagi na dogodne warunki i salę 

wyposażoną w aneks kuchenny odbywać się będą zajęcia kulinarne, 

zaplanowano szereg zajęć plastycznych. W miesiącu lipcu zaplanowano 

spektakl teatralny – informacja pisemna stanowi załącznik 17 do nin. 

protokołu. 

 

3) Pełnomocnik Wójta ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Narkomanii w Gminie Wierzchowo – Małgorzata Mazurkiewicz-Nowak. 

Na terenie Gminy funkcjonują dwie świetlice środowiskowe w 

miejscowościach: Sośnica i Będlino, które przeznaczone są dla dzieci 

wywodzących się ze środowisk i rodzin patologicznych. Świetlice 

skupiają wszystkie dzieci, które wykazują wole spędzenia wolnego czasu 

z rówieśnikami. Świetlice czynne są w każdą środę w godz. 16.00 – 

18.00. W ramach zajęć zaplanowano spacery i wycieczki rowerowe, 

ognisko z kiełbaskami, zajęcia plastyczne, gry i zabawy zręcznościowe, 

zajęcia kulinarne. W ramach wypoczynku letniego z działalności 

Pełnomocnika dofinansowano wyjazd dzieci biorących udział w „Zielonej 

szkole” w miejscowości Rymań w dniach od 17-19 czerwca 2013r. w 

kwocie 400,00 zł. Z dofinansowania do wyjazdu na spektakl teatralny w 

Wałczu pt. „Królowa Śniegu” skorzystały dzieci ze Szkoły Podstawowej 

w Wierzchowie – dofinansowanie również w kwocie 400,00 zł. – 

informacja pisemna stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu, 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił wątpliwości, czy dzieci z miejscowości Radomyśl 

czy Nowe Laski będą miały możliwość dotarcia na takie zajęcia, oby te dzieci z 

tego powodu nie zostały pokrzywdzone. 

 

Dyrektor GOKSiT Marta Łapińska odpowiedziała, że sale będą otwierane w 

miarę możliwości w każdej miejscowości. 

 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod 

głosowanie następujące projekty uchwał: 



1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXXIV242/2013 w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu 

sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXIV/242 w sprawie 

zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXIV/243/2013 w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienia 

z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu  – 

która stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXIV/244/2013 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia 

nieruchomości w drodze przetargu  – która stanowi załącznik nr 22 do 

nin. protokołu 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXXIV/245/2013 w sprawie 

zmian w budżecie  Gminy Wierzchowo na 2013 rok – która stanowi 

załącznik nr 23 do nin. protokołu 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 



 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść 

odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na 

zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował, że na zgłoszoną interpelację o treści 

„czy prawdą jest, że zestaw zabawowy w Otrzepie znalazł się omyłkowo i czy 

zostanie on przeniesiony do Żeńska?” Wójt odpowiedział: „…informuję, iż 

rzeczywiście omyłka taka miała miejsce,  … na dzień dzisiejszy zestaw nie 

zostanie przeniesiony do Żeńska, o czym informowałem na sesji.”, zapytał, co to 

znaczy „na dzień dzisiejszy zestaw nie zostanie przeniesiony do Żeńska”, 

ponieważ Wójt na ostatniej sesji wyraźnie powiedział, że z zestawu z Otrzepu 

nic nie zabierze. 

Wójt nie ustosunkował się do powyższej wypowiedzi. 

 

Radny Stefan Żołynia poinformował, że nie jest usatysfakcjonowany  

z odpowiedzi udzielonej przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 

Delegatura w Koszalinie na interpelację z dnia 29 maja 2013r., która dotyczyła 

stanu monitoringu wód podziemnych i powierzchniowych w związku z 

rolniczym zagospodarowaniem gnojowicy z ferm trzody chlewnej w Żeńsku  

i Żabinie – ilość pizometrów ogółem, ilość pizometrów czynnych, ilość 

pizometrów nieczynnych. 

 

Na zgłoszoną przez Radnego Stefana Żołynię uwagę by ogłoszenia o 

przetargach na sprzedaż nieruchomości umieszczać również na tablicach 

ogłoszeń w terenie, Wójt odpowiedział, że powyższą uwagę przyjął do 

wiadomości, ale zaznaczył, że ogłoszenia są umieszczane na stronie 

internetowej Urzędu oraz na tablicy ogłoszeń w Urzędzie.  

Jeśli chodzi o drogę Żabinek – Radomyśl, w chwili obecnej dziury są łatane. 

Wójt poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na 

dzisiejszej sesji, Radni otrzymają na piśmie. 

 

Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie 

odpowiadając na zapytanie Radnego Józefa Janickiego „dlaczego zabrano klucz 

od kaplicy w Świerczynie?” poinformował, że wszystkie firmy pogrzebowe są 

poinformowane, gdzie znajduje się klucz od kaplicy, miejsce pochówku należy 

uzgadniać. Bramy też są pozamykane z powodu tego, ze została wprowadzona 

opłata za wjazd na teren cmentarz, musimy wiedzieć, kiedy i kto wjeżdża. 

Gałęzie drzew na cmentarzu w Świerczynie zostaną podcięte, trawa w 

najbliższych dniach zostanie wykoszona. Kaplice w Wierzchowie i Świerczynie 

będą sprzątane w miarę możliwości, nie obiecuje, że sukcesywnie. 



Ewidencja grobów, która ma na celu usprawnienie pracy przy zarządzaniu 

cmentarzami jest sporządzona, pozostaje wykonanie tabliczek z numerami 

rzędów grobów, które ułatwią odszukanie grobu. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął 

pkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zakomunikował, że w miesiącu, 

prawdopodobnie lipcu przygotujemy propozycję wyjazdu do Regionalnego 

Zakładu Gospodarowania Odpadami w Słajsinie. Radni i sołtysi zostaną 

poinformowani, gdy zostanie dopięta ostatecznie kwestia organizacyjna wyjazdu 

(ustalony termin i wynajem autobusu). 

  

W związku z okresem wakacyjnym Rady Gminy w miesiącu lipcu 

Przewodniczący A.Kaczorkiewicz życzył wszystkim udanych wakacji i dobrego 

wypoczynku. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt 15. 

 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 14
00

 zamknął obrady XXXIV sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. Iwona Lewandowska …………………. 

2. Magdalena Gawlik     …………………. 


